
RM.0052-6/06

Protokół Nr XLIV/06
z obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie

odbytej w dniu 28 czerwca 2006 roku
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim

w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom  Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Koronowie Grzegorz Myk.

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz Myk 
na podstawie listy obecności  radnych stwierdził  prawomocność obrad XLIV 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

W sesji udział wzięło 17 radnych na ogólny stan 21 radnych.

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Zygmunt  Michalak - Burmistrz Koronowa.
2. Pan Andrzej Kołodziejczyk - Z-ca Burmistrza Koronowa.
3. Pan Sławomir Marszelski - Z-ca Burmistrza Koronowa.
4. Pani Aleksandra Szyszka - Skarbnik Gminy.
5. Pani Teresa Polus - Sekretarz Gminy.
6. Pani Barbara Piłat - Kierownik Wydziału RGG UM.
7. Pani Maria Musiał - Kierownik Wydziału IPR UM.
8. Pani Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału Oświaty UM.
9. Pan Zenon Rydelski - Inspektor UM.
10.Pan Sławomir Machaliński - Komendant Komisariatu Policji  

w Koronowie.
11.Pan Andrzej Nowak - Dyrektor SP ZOZ w Koronowie.
12.Pan Kazimierz Kolander - Radca Prawny.

Porządek obrad XLIV sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na sesję:

1. Otwarcie obrad XLIV sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLIV sesji.
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLIV sesji.
4. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.



5. Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Koronowa  w  okresie  między 
sesjami Rady.

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach.

7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Wyróżnienie szkół:
a) Gimnazjum  w  Wierzchucinie  Królewskim  za  zajęcie  II  miejsca  w 

Ogólnopolskim Finale VII-ej Szkolnej Giełdy Turystycznej „PRZYGODA” 
w kategorii „Region w zmysłach”,

b) Gimnazjum  we  Wtelnie  za  zajęcie  VIII  miejsca  w  XXIX-m 
Ogólnopolskim  Turnieju  Bezpieczeństwa  w  Ruchu  Drogowym  w 
kategorii gimnazjów,

c) Szkoły Podstawowej Nr 2 w Koronowie za zajęcie XI miejsca w XXIX-m 
Ogólnopolskim  Turnieju  Bezpieczeństwa  w  Ruchu  Drogowym  w 
kategorii szkół podstawowych.

10.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu gminy na 2006 rok.

11.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na 
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
obiektach wpisanych do rejestru zabytków.

12.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w roku 
2006 projektu pn. „Budowa ulicy Norwida i Zawadzkiego w Koronowie”.

13.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego 
wynagrodzenia  zasadniczego  i  wartości  jednego  punktu  w  tabeli 
miesięcznych  stawek  wynagrodzenia  pracowników  Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie.

14.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XXII/250/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w 
sprawie  ustalenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo.

15.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zmian w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010.

16.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działki nr 73 i części działki nr 317 położonych w Koronowie.

17.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości gminnej.

18.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo.

19.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu gruntów przez Gminę 
Koronowo.



20.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założeń polityki oświatowej 
prowadzonej przez Gminę Koronowo.

21. Rozpatrzenie  projektu  uchwały zmieniającej  Uchwałę  Nr 
XXXVIII/523/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 12 czerwca 2002 
roku  w  sprawie  podziału  Gminy  Koronowo  na  okręgi  wyborcze, 
ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

22.Rozpatrzenie projektu apelu Rady Miejskiej w Koronowie.
23.Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Koronowo za 

okres od maja 2005 r. do czerwca 2006 r.
24.Informacje:  Komendanta  Komisariatu  Policji  w  Koronowie,  Punktu 

Informacji Turystycznej, Stanowiska ds. promocji Urzędu Miejskiego w 
Koronowie,  Wydziału  Oświaty  Urzędu  Miejskiego  w  Koronowie  o 
przygotowaniu Gminy do sezonu turystycznego i wypoczynku letniego 
dzieci i młodzieży.

25.Sprawozdanie  z  działalności  i  planowane  zamierzenia  na  przyszłość 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Koronowie.

26.Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Rolnictwa  i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie.

27.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
28.Zamknięcie obrad XLIV sesji.

Ad. 1. Otwarcie obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk.
Powitał zaproszonych gości, Radnego Sejmiku Wojewódzkiego Pana Macieja 
Mojzesowicza,  radnych  powiatowych,  Komendanta  Komisariatu  Policji   w 
Koronowie  Pana  Sławomira  Machalińskiego,  Dyrektora  Zespołu  Szkół  w 
Wierzchucinie Królewskim, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 w Koronowie, 
Dyrektora Zespołu Szkół we Wtelnie, radnych Rady Miejskiej w Koronowie, 
Burmistrza Koronowa i Jego Zastępców, Skarbnik Gminy, Sekretarza Gminy, 
sołtysów, przedstawicieli  OKSM-ów, przedstawicieli  związków zawodowych i 
zakładów  pracy  z  terenu  Gminy  Koronowo,  kierowników  jednostek 
organizacyjnych  Gminy,  kierowników  wydziałów  oraz  pracowników  Urzędu 
Miejskiego w Koronowie.
W/w poinformował, iż zaproszeni zostali dyrektorzy szkół wraz z drużynami 
uczestniczącymi w ogólnopolskich imprezach w celu uhonorowania ich przez 
Radę Miejską w Koronowie.
Na  koniec  Przewodniczący  Rady powitał  serdecznie  Prezesa  Klubu  MGLKS 
„Victoria  Koronowo”  Pana  Zbigniewa  Płaczkowskiego,  którego  drużyna 
awansowała do III ligi.



Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLIV sesji.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Grzegorz Myk stwierdził 
prawomocność obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji udział wzięło 17 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Radna Zofia Lorenc przybyła w 5. punkcie porządku obrad.
Radny  Stanisław  Gliszczyński  uczestniczył  w  obradach  sesji  od  punktu  6. 
porządku obrad.
Radni  nieobecni  usprawiedliwieni:  Piotr  Jagielski,  Kazimierz  Szewczyk, 
Wojciech Radgowski. Radny nieobecny nieusprawiedliwiony Michał Gmys.
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLIV sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Czy  są  wnioski  w  sprawie  zmian 
porządku obrad?

Radna Danuta Czarnotta – Wnoszę o wycofanie z porządku obrad projektu 
uchwały  oznaczonego  numerem  19.  dotyczącego  wykupu  gruntów  przez 
Gminę  Koronowo.  Na  posiedzeniu  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Socjalnych  i 
Pomocy Społecznej oraz na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa 
i  Rozwoju  Gospodarczego wynikły  pewne wątpliwości  i  postanowiliśmy,  że 
należy to skonfrontować w terenie i wtedy dopiero podejmiemy ostateczną 
decyzję.

Za wnioskiem głosowało 15 radnych, przy braku głosów „wstrzymujących się” 
i „przeciw” w głosowaniu przez podniesienie ręki.

Radny  Tomasz  Gordon –  Wnoszę  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad 
dzisiejszej sesji dodatkowego punktu, który miałby być oznaczony jako 10a, 
dotyczący  rozpatrzenia  projektu  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu 
bankowego  na  realizację  zadania  pn.:  Hala  sportowo-widowiskowa  w 
Koronowie.

Za wnioskiem głosowało 15 radnych, przy braku głosów „wstrzymujących się” 
i „przeciw” w głosowaniu przez podniesienie ręki.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Chciałbym  poinformować,  że  w 
ustawowo obowiązującym terminie wpłynął do mnie wniosek Pana Burmistrza 
o  wprowadzenie  dodatkowego  punktu  –  rozpatrzenie  projektu  uchwały  w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
budownictwa  mieszkaniowego  we  wsi  Tryszczyn  cz.  dz.  nr  406  gmina 
Koronowo. 



Proponuję wprowadzić ten punkt do porządku obrad sesji jako punkt 16a.

Więcej zmian nie wprowadzono.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – W związku z tym, że Pan Komendant 
Komisariatu Policji  w Koronowie uczestniczy dzisiaj  w dwóch sesjach i  nie 
będzie mógł do tego czasu u nas pozostać, przedstawi swoją informację zaraz 
po wszystkich wyróżnieniach, jeszcze przed pierwszą przerwą. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po zmianie porządek obrad XLIV 
sesji  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  oraz  przypomniał  zgromadzonym  o 
zaproszeniu na uroczyste wmurowanie kamienia węgielnego pod budowę Hali 
widowiskowo-sportowej o godz. 14:00.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XLIII  sesji  Rady  Miejskiej  w 
Koronowie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy ktoś wnosi uwagi lub zastrzeżenia 
do protokołu z obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie?

Radni  jednogłośnie  15  głosami  „za”,  przy  braku  głosów:  „przeciw”  i 
„wstrzymujących się” przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad XLIII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 
między sesjami Rady.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między sesjami 
Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.

Radni do przedstawionego sprawozdania nie wnieśli uwag i zastrzeżeń.
Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Na obrady sesji przybyła radna Zofia Lorenc. W sesji uczestniczy 16 radnych.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o 
złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach.

Informację  o  złożonych  interpelacjach  i  udzielonych  odpowiedziach 
przedstawił radnym Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.
Informację na piśmie załączono do niniejszego protokołu.

Na obrady sesji przybył radny Stanisław Gliszczyński. W sesji uczestniczy 17 



radnych.

Ad. 7. Składanie interpelacji.

Interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Pozwolę sobie w imieniu naszego kolegi 
Pana radnego Macieja Makowskiego Prezesa OSP zaprosić wszystkich w dniu 
1 lipca 2006 roku o godz. 9:30 do Gościeradza na gminne zawody sportowo-
pożarnicze drużyn OSP.

Więcej zapytań, wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad. 9. Wyróżnienie szkół:

a) Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim za zajęcie II miejsca w 
Ogólnopolskim  Finale  VII-ej  Szkolnej  Giełdy  Turystycznej 
„PRZYGODA” w kategorii „Region w zmysłach”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Zapraszam Gimnazjum w Wierzchucinie 
Królewskim. Zespół tej  szkoły zajął  II miejsce w Ogólnopolskim Finale VII 
Szkolnej  Giełdy  Turystycznej  „Przygoda”  w kategorii  „Region w zmysłach”, 
szkoła  zdobyła  II  miejsce  w  kraju.  Skład  drużyny:  Natalia  Malicka,  Anna 
Nowicka, Paulina Olwig, Malina Wrotkowska, Łukasz Najdowski. Zespół, który 
wspomagał  tę  drużynę:  Martyna  Abramczyk,  Anna  Frąckowiak,  Paulina 
Gettka,  Anna  Glonek,  Katarzyna  Gwizdała,  Paulina  Marcinkiewicz,  Adam 
Łysek. Opiekunowie: Pani Sabina Marszelska oraz Pani Katarzyna Gradek.
Zapraszam wszystkich do przodu.

Uczniowie Gimnazjum w Wierzchucinie Królewskim zaprezentowali fragment 
programu, który był przez nich realizowany w trakcie Konkursu Turystycznego 
„Przygoda”.

Obrady  sesji  opuścił  za  zgodą  Przewodniczącego  Rady  radny  Tomasz 
Poraziński. 
W sesji bierze udział 16 radnych.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Chciałbym  zaprosić  wszystkich  na 
zbliżający się festyn cysterski z inscenizacją bitwy pod Koronowem 1 lipca o 
godz.  12.:00,  o  14:00  oficjalne  otwarcie,  potyczki  rycerskie  zabawy,  a  w 
następnym dniu msza święta rycerska w kościele pocysterskim o godz. 12:30 



i o godz. 16:00 inscenizacja bitwy pod Koronowem. 
Serdecznie wszystkich zapraszam.

Dyrektor Zespołu Szkół w Wierzchucinie Królewskim Pan Andrzej Pałka złożył 
serdeczne podziękowania Panu Burmistrzowi Zygmuntowi Michalakowi oraz 
wszystkim osobom pomagającym w organizacji i możliwości uczestniczenia w 
III Ogólnopolskiej Giełdzie Turystycznej „Przygoda” w Szczecinie.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  My  natomiast  chcielibyśmy 
podziękować  Panu  Dyrektorowi,  opiekunom,  a  przede  wszystkim 
wykonawcom tego widowiska i wszystkim , którzy brali udział w tej giełdzie i 
zaszczytne  II  miejsce  w  Polsce  dla  naszej  Gminy  zdobyli,  promując 
miasteczko i Gminę w całej Polsce.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak wręczył członkom drużyny i zespołu 
wspomagającego dyplomy. Laureaci otrzymali dofinansowanie do wyjazdu do 
Kotliny Kłodzkiej.
Kwiaty dla opiekunów i dyrektora szkoły reprezentacji wręczył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk.

b)  Gimnazjum  we  Wtelnie  za  zajęcie  VIII  miejsca  w  XXXIX-m 
Ogólnopolskim  Turnieju  Bezpieczeństwa  w  Ruchu  Drogowym  w 
kategorii gimnazjów

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  W  XXXIX  Ogólnopolskim  Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym w kategorii gimnazjów Gimnazjum we 
Wtelnie zajęło VIII miejsce. Skład reprezentacji: Dawid Grefkiewicz, Łukasz 
Piasecki, Damian Ozimkowski. Opiekunem grupy i jednocześnie Dyrektorem 
Szkoły jest Pan Piotr Polasik. Zapraszamy.

Członkowie drużyny zostali nagrodzeni przez Burmistrza Koronowa Zygmunta 
Michalaka dyplomami i nagrodami rzeczowymi.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wręczył kwiaty dyrektorowi szkoły.

c) Szkoły Podstawowej Nr 2 w Koronowie za zajęcie XI miejsca w 
XXXIX-m  Ogólnopolskim  Turnieju  Bezpieczeństwa  w  Ruchu 
Drogowym w kategorii szkół podstawowych

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  W  XXXIX  Ogólnopolskim  Turnieju 
Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym Szkoła Podstawowa Nr 2 w Koronowie 
zajęła XI miejsce w Polsce. Skład reprezentacji:  Kacper Czaplewski,  Jakub 
Nowicki, Paweł Stankiewicz. Opiekunem był Pan Jerzy Kaczmarek i Dyrektor 
Pan Zbigniew Głogowski. Prosimy.



Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak wręczył członkom drużyny dyplomy 
oraz nagrody rzeczowe.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wręczył opiekunowi i dyrektorowi szkoły 
kwiaty.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  I  największy  sukces  naszej 
koronowskiej piłki nożnej, „Victoria” Koronowo w III lidze po raz pierwszy w 
historii. Zapraszam Pana Zbigniewa Płaczkowskiego, Prezesa MGLKS „Victoria 
Koronowo”.

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  pogratulował  Panu  Zbigniewowi 
Płaczkowskiemu największego sukcesu w historii koronowskiej piłki nożnej.

Prezes  MGLKS  „Victoria”  Koronowo  Zbigniew  Płaczkowski –  Jestem  tylko 
przedstawicielem Zarządu, jest to sukces wszystkich ludzi, którzy zdecydowali 
się pracować na rzecz „Victorii Koronowo” Miejsko-Gminnego Ludowego Klubu 
Sportowego. Cały czas podkreślamy naszą bliskość i związek z miastem. We 
wszystkich odznakach klubowych występuje symbolika naszego miasta, każda 
impreza sportowa, która odbywa się na stadionie miejskim, oprawiona jest 
flagą  państwową,  flagą  miasta  i  flagą  klubową.  Corocznie  otrzymujemy 
wsparcie z funduszu miasta, które pozwala prowadzić nam działalność. Klub 
istnieje  od  35  lat  i  obecny  Zarząd  jest  tylko  kontynuatorem  tej  pięknej 
tradycji,  która  właśnie  w  tym  roku  osiągnęła  Jubileusz  35-lecia  istnienia. 
Wydaje mi się,  że bardzo dobrze się stało,  że w roku Jubileuszu drużyna 
awansowała  do  III  ligi.  Jest  to  sukces  nieprzypadkowy,  awans  ten 
wywalczyliśmy  z  przewagą  aż  11  punktów  nad  następną  drużyną,  a 
konkurowaliśmy  w  Województwie  Kujawsko-Pomorskim  z  ośrodkami 
większymi  niż  Koronowo,  bo  Bydgoszcz,  Toruń,  Grudziądz,  Włocławek,  by 
wymienić tylko te największe miasta, kilka miast powiatowych. Z mniejszych 
miejscowości właśnie my byliśmy i jedna miejscowość wiejska, Waganiec koło 
Włocławka. W historii naszego klubu jest to z pewnością duże wydarzenie, 
albowiem poprzez założenie klubu w Buszkowie i krótki okres w Mąkowarsku, 
od 15 lat klub działa w Koronowie. 10 lat występował w V lidze, tzw. klasie 
okręgowej, 5 lat w IV lidze i w tym roku nastąpił awans. Klub cały czas się 
rozwija.  Początkowo  istniała  tylko  drużyna  seniorów,  udało  się  nam 
doprowadzić do tego, że w tej chwili mamy 6 drużyn w klubie, zrzeszonych 
124  zawodników  zgłoszonych  do  rozgrywek  we  wszystkich  kategoriach 
wiekowych. Najmłodsza drużyna to chłopcy 9-10-letni, następnie 11-12 lat, 
13-14 lat, 15-16 lat i to są grupy tzw. młodzieżowe, bo jeszcze jest kategoria 
tzw. juniora starszego, to są chłopcy 17-18-letni, mogliby być, niemniej my 
zgłosiliśmy  już  tych  zawodników  do  rozgrywek  seniorskich  jako  drużynę 
rezerw. 
Nasza  praca  z  młodzieżą  owocuje,  uważam,  również  tym,  że  w  okolicy 



Koronowa w ostatnim okresie powstało kilka drużyn, tak jak reaktywowana 
„Victoria Koronowo” czy „Łokietek Wierzchucin”, które zostały zgłoszone do 
rozgrywek i biorą w nich udział. Z tego miejsca serdecznie gratuluję „Victorii 
Buszkowo”,  która  zdobyła  awans  do  wyższej  klasy.  Tym niemniej  w  tych 
drużynach grają zawodnicy, którzy wywodzą się z koronowskiej „Victorii”, bo 
wiadomo, że przy 120 zawodnikach co roku szkolimy odpowiednią ilość, która 
gdzieś musi grać, wszyscy w „Victorii” grać nie mogą. Tak, jak powiedziałem, 
Urząd  Miejski  rocznie  poprzez  swoją  dotację  umożliwia  działanie  klubu. 
Jednak opierając się tylko na tej dotacji nie byłby możliwy wynik, który w tej 
chwili  osiągnęliśmy.  Proporcjonalnie  określając,  pomoc  miasta  w  całym 
rocznym  budżecie  klubowym  wynosi  około  40%.  Miasto  do  tej  pory 
przekazywało około 120.000 zł pomocy finansowej, więc łatwo obliczyć, że 
ten wydatek na działalność IV-ligową przy 6 drużynach oscyluje w granicach 
300.000 zł.  Poprosiłem Pana Rydelskiego,  by rozdał  wśród radnych ulotkę 
dotyczącą naszego klubu, gdzie dosyć przewrotnie jest  napisane „Co dalej 
Victorio?”,  albowiem III  liga  to  są  dużo większe wymagania  finansowe,  o 
których  powiedziałem  przed  chwilą.  III  liga  to  jest  niemalże  liga 
półzawodowa,  państwowa.  Obejmuje  ona  terytorialnie  4  województwa: 
Zachodniopomorskie,  Pomorskie,  Wielkopolskie  i  Kujawsko-Pomorskie,  czyli 
ćwierć Polski. Na pewno wiąże się to z większymi wydatkami, jeśli chodzi o 
same  wyjazdy  na  mecze.  Chciałbym  powiedzieć,  że  PZPN  ustalił  tak 
rozgrywki, że I liga liczy 16 drużyn, II liga 18 i cztery III-ligowe terytorialne 
po 16 drużyn. Łatwo obliczyć, że takich drużyn w Polsce szczebla centralnego 
jest 98. Jeżeli weźmiemy pod uwagę, że w niektórych miastach drużyny są 
zdublowane, I,  II,  III  liga przemieszane, to policzyłem, że takich miast w 
Polsce, które są reprezentowane na szczeblu III ligi i wyżej w tym roku będzie 
82. My jesteśmy również w tym gronie. Żeby utrzymać status trzecioligowca i 
nie przynieść wstydu naszemu miastu, bo jeżeli czegoś się podejmujemy, to 
staramy się to robić dobrze i rzetelnie, to obliczamy, że budżet klubu powinien 
zamykać się kwotą 700.000 zł. Do tej pory, tak jak powiedziałem było to ok. 
300.000  zł  więc  sporo  brakuje.  Podjęliśmy  działania  zdobycia  pomocy 
sponsorskiej, bo wiemy, że miasto też samo takiego ciężaru nie udźwignie, 
niemniej  apeluję  do  Państwa  radnych,  abyście  zastanowili  się,  czy  warto 
promować nasze miasto poprzez drużynę „Victorii” i skierować większe środki 
na  ten  cel.  Poczyniliśmy  rozmowy,  dzięki  uprzejmości  władz  miasta,  Pana 
Burmistrza  i  wzięliśmy  udział  w  Forum  Gospodarczym,  które  było 
zorganizowane w środę ubiegłego tygodnia. Dotrzemy do przedsiębiorców. W 
tej chwili głównym sponsorem „Victorii” jest firma „Projprzem”. Zatrudniamy 
zawodników. Przekazujemy, jako firma dotacje i uzyskałem zapewnienie od 
Prezesa Zarządu Firmy „Projprzem”, że pomoc ta w związku z awansem do III 
ligi wzrośnie i to w sposób znaczny. Chciałbym Państwu  uświadomić, że w 
tym roku, a dopiero mija pół roku, ze środków własnych, czyli pozyskanych, a 
nie  z  dotacji  budżetowej  miejskiej,  wykonaliśmy  na  stadionie  prace  i 



zakupiliśmy sprzęt za około 70.000 zł. Na to złożyła się kwota za renowację 
płyty, remont wewnątrz budynku, przygotowanie dwóch szatni, wybudowanie 
do  końca,  czyli  utwardzenie  nawierzchni  na  trybunie  z  krzesełkami 
plastikowymi,  zakup kosiarki  i  osprzętu do niej.  Na pewno są to wydatki, 
które tylko pomnażają wartość tego klubu i  majątku Gminy, bo to zawsze 
pozostanie w tym klubie. Dlatego jeszcze raz apeluję do Państwa o pomoc w 
zakresie pieniędzy na rozbudowę bazy, jak również na bieżącą działalność 
klubu.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Dziękuję  Panu  Prezesowi  za 
przybliżenie  problemów  klubu  „Victoria”.  Myślę,  że  nie  będzie  to  nasze 
ostatnie spotkanie w tym gronie. 
Teraz,  jak  mówiłem  na  początku,  informacja  Pana  Komendanta  odnośnie 
przygotowania do sezonu turystycznego. 

Komendant  Komisariatu  Policji  w  Koronowie  Pan  Sławomir  Machaliński – 
Sezon wakacyjny jest  jednym z najtrudniejszych sezonów w Koronowie,  z 
uwagi na fakt, że Koronowo, jak i teren przyległy jest terenem miejscowości 
wypoczynkowych, do którego zjeżdżają turyści z okolicznych miast, ale także 
z całej Polski. Ten rok, czyli rok 2006 będzie także pierwszym rokiem innego 
funkcjonowania Komisariatu Policji w Koronowie. Do tej pory całą wodą, którą 
obejmuje Zalew Koronowski zajmował się Komisariat w Koronowie. Od tego 
roku  Pan  Komendant  Miejski  podjął  decyzję,  że  powstaje  ogniwo  wodne 
Komendy Miejskiej Policji, które składa się z funkcjonariuszy Komisariatu w 
Koronowie,  ale  także  z  komisariatów  innych  jednostek  Komendy  Miejskiej 
Policji w Bydgoszczy. Dodatkowa jest sytuacja dzięki uprzejmości Rady Miasta 
i  Gminy  Koronowo,  Pana  Burmistrza,  jest  to  pierwszy  rok,  w  którym 
wchodzimy z  tzw.  płatnymi  patrolami.  Są to  patrole  płatne  za  dodatkową 
służbę  w  porach  wieczorowo-nocnych,  z  piątku  na  sobotę,  z  soboty  na 
niedzielę,  z  niedzieli  na  poniedziałek.  Przeznaczone  na  ten  cel  fundusze 
pozwalają  na  wystawienie  30  dwuosobowych  patroli  w  całym  sezonie 
wakacyjnym. Chciałbym zasygnalizować, że te dodatkowo wystawiane patrole 
są to patrole, w których policjanci funkcjonują w ramach tzw. swojego czasu 
wolnego, nie są to patrole, które w jakikolwiek sposób kolidują z dziennym, 
normalnym tokiem służby. 
Jeżeli chodzi o sezon letni, chciałbym także zasygnalizować, że policja dzieli 
osoby napływające na 3 kategorie: są to osoby, które przybywają nad Zalew i 
teren  Gminy  na  zorganizowany  wypoczynek,  czyli  nie  są  osobami 
anonimowymi, przyjeżdżają na wczasy, kolonie, obozy; druga taka grupa ludzi 
to  przyjeżdżający indywidualnie na dłuższy wypoczynek i  przebywający na 
polach  namiotowych  i  przyczep  campingowych,  są  to  osoby,  nad  którymi 
możemy także  mieć  nadzór;  trzecia  grupa,  dla  nas  najbardziej  dotkliwa  i 
boląca, to krótkie przyjazdy weekendowe osób, które nigdzie się nie meldują, 



którym wydaje się, że są anonimowe i w większości przypadków tak to się 
odbywa, że są anonimowe, a ustalenie ich tożsamości jest niezwykle trudne, 
a w niektórych przypadkach wręcz niemożliwe. Nie dotyczy to jedynie policji 
koronowskiej, ale również innych policji, nie tylko w Polsce, ale i na świecie. 
Jeżeli ktoś przyjeżdża na kilkanaście godzin czy na jedną tylko noc, trudno 
jest wychwycić wszystkie osoby. 
Sezon  letni  to  także  sezon  zwiększonej  liczby  zdarzeń  przestępczych,  do 
których zaliczamy przede wszystkim bardzo groźne rozboje i pobicia, także 
szeroko  rozumiane  kradzieże  i  kradzieże  z  włamaniem.  Sezon  letni  dla 
większości obywateli czy osób korzystających z urlopów lub dni wolnych to 
okres stępienia czujności. Słońce, ładna pogoda, plaża, woda powodują, że 
ludzie  zapominają  o  podstawowych  zasadach  bezpieczeństwa.  W 
samochodach  pozostawiają  dokumenty,  czasami  są  to  samochody 
niezamknięte, zostawiają telefony komórkowe, a więc to jest taki dodatkowy 
element  wzmagający  możliwość  zaistnienia  zdarzeń  przestępczych.  Jeżeli 
chodzi o samą przestępczość na terenie Miasta i Gminy Koronowo, jest ona co 
roku analizowana, można stwierdzić, że jest to krzywa, raz jest lepiej, raz jest 
gorzej,  czyli  zwiększa  się  i  zmniejsza  liczba  przestępczości.  Rok  2005  w 
stosunku  do  roku  2004  był  rokiem  zmniejszenia  zdarzeń  przestępczych, 
których przez okres 2,5 miesiąca było o 19 mniej niż w roku 2004. 
Była  tutaj  mowa  o  apelu  Rady  Miejskiej  o  zwiększenie  stanu  etatowego 
Komisariatu w Koronowie poprzez powołanie ogniwa lub ewentualnie Sekcji 
Ruchu  Drogowego.  Jako  Komendant  Komisariatu  mogę  tylko  bardzo 
serdecznie podziękować za to, ale też wiem, że będzie to rzecz niezwykle 
trudna do wykonania. Nie niemożliwa, ale bardzo trudna, biorąc pod uwagę, 
że stany etatowe nie są układane przez Komendanta Miejskiego Policji, ani 
przez  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji,  tylko  stany  etatowe 
poszczególnych komisariatów są  układane na szczeblu centralnym,  zmiany 
organizacji i stanu osobowego komisariatów czy komend miejskich muszą być 
tam  zatwierdzane.  Jednak,  by  wyprzedzić  te  działania  dotyczące  ruchu 
drogowego,  przeprowadziliśmy  w  poniedziałek  w  tym  tygodniu  specjalne 
dodatkowe szkolenie, w którym 12 funkcjonariuszy Komisariatu w Koronowie 
zostało  dodatkowo  przeszkolonych  w  zakresie  używania  radarowych 
mierników prędkości.  Radarowe mierniki  prędkości  posiadamy nie  tylko  w 
Koronowie,  ale  także  w  podległych  nam  posterunkach  Gminy  Sicienko  i 
Dobrcz, które także będą wykorzystywane przez funkcjonariuszy Komisariatu 
w Koronowie. 
Ponieważ lawinowo zwiększa się liczba nietrzeźwych kierujących, co Państwo 
słyszycie w telewizji i czytacie w prasie, muszę potwierdzić, że liczba zdarzeń 
tego typu zwiększa się także na terenie Gminy Koronowo i gmin ościennych. 
Specjalnie sygnalizuję tą sytuację, ponieważ Koronowo nie jest wyspą. Pod 
Komisariat Policji  w Koronowie podlegają także te dwa posterunki.  Są one 
niecałodobowe, dlatego też czasami istnieje sytuacja wspomagania ze strony 



policjantów z Koronowa działań funkcjonariuszy na ościennych posterunkach. 
Podejmiemy działania, ponieważ nie może zdarzyć się  sytuacja, jaka miała 
miejsce przy wjeździe do Samociążka, że na ograniczeniu prędkości do 50 
km/h samochód jechał z prędkością 150 km/h. Sezon letni to sezon, kiedy 
ludzie,  jak  już  mówiłem,  są  mniej  czujni,  dzieci  biegają  po  ulicach  i 
poboczach, bardzo łatwo wbiec za piłką czy jakimkolwiek innym sportowym 
atrybutem  na  teren  jezdni  i  może  zdarzyć  się  nieszczęście.  Chciałbym 
poinformować,  że  będziemy  stosowali  różne  techniki  kontroli  ruchu 
drogowego, od zwykłych pojedynczych kontroli do tzw. kontroli kaskadowych. 
Polegają one na tym, że funkcjonariusze są umiejscawiani co ileś czasu, a 
kierowca, któremu się wydaje, że już raz został złapany i ukarany mandatem 
karnym i punktami karnymi, może bardzo się w tym wypadku zdziwić, jeżeli 
2-3  km dalej  będzie  stał  następny  radar  i  taka  podróż  z  Samociążka  do 
Bożenkowa może skutkować odebraniem prawa jazdy.
Chciałbym jeszcze wrócić do tematu patroli. Jeszcze raz serdecznie dziękuję 
Panu Burmistrzowi i  Radzie Miejskiej  za przekazanie pieniędzy.  Dodatkowo 
informuję, że także Starosta Bydgoski przyznał dodatkowe pieniądze na te 
patrole, a w dniu dzisiejszym uzyskałem informację, że Starostwo Bydgoskie 
dodatkowo jeszcze dla  policjantów z Koronowa i  motorówek będących na 
wodzie przekazał fundusz 1500 zł na paliwo. Jest to zupełnie nowa transza, 
której do tej pory nie mieliśmy.
Wracając do ogniwa wodnego, do tej pory po Zalewie Koronowskim pływała 
jedna, czasami dwie motorówki. Ponieważ teraz wszystko jest tak jakby w 
jednej ręce, w zależności od potrzeby zabezpieczenia imprez na terenie wody, 
będzie  możliwość  wyprowadzenia  na  wodę  dodatkowych  motorówek 
będących na stanie. Jeżeli nie będzie potrzeby, takiej by pływały one w innym 
rejonie podlegającym Komendantowi Miejskiemu Policji, a będzie potrzeba, by 
były  tu  w  Koronowie,  zostaną  wówczas  skierowane  do  Koronowa,  co  w 
przeszłości było jakby niemożliwością. 
Dodatkowo  chciałem  poinformować,  że  w  dniu  wczorajszym  przekazałem 
miernik zawartości alkoholu dla potrzeb ogniwa wodnego, także policjanci na 
motorówkach są w ten sprzęt wyposażeni. 
Ponieważ  przekazanie  pieniędzy  to  nie  tylko  to,  że  je  dostajemy  i  jest 
potrzeba kontroli nad tym, co zostało zrobione i jak one są wykorzystywane, 
w uzgodnieniu z Panem Burmistrzem, co miesiąc, czyli za część czerwca oraz 
lipiec przedstawię na początku sierpnia taką informację Panu Burmistrzowi, a 
także na zakończenie sezonu w miesiącu wrześniu kompleksową ocenę tego, 
co udało nam się uzyskać, to, czego nie udało nam się uzyskać oraz jakie są 
plany na następny sezon i jakich błędów musimy się ustrzec, by następny 
sezon był jeszcze lepszy. 
Korzystając  z  tego,  że  jestem  przy  głosie,  chciałbym  w  swoim  imieniu  i 
policjantów z Koronowa bardzo serdecznie pogratulować młodzieży nie tylko 
wspaniałych wyników w dziedzinie ruchu drogowego, co jest niezwykle cenne 



i  chwalebne, jako policjant bardzo z tego tytułu się cieszę, a młodzieży z 
gimnazjum,  która  przedstawiła  ten  wspaniały  program gratuluję,  bo  jeżeli 
macie zajęcie, wtedy jest ta sytuacja, że ja czy moi policjanci nie spotykamy 
Was na ulicy  i  myślicie  o  zupełnie  innych rzeczach.  Chciałem Wam za to 
serdecznie podziękować.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10-minutową przerwę w obradach 
sesji.
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.
Obrady sesji opuściła radna Anna Zwara. W sesji bierze udział 15 radnych.

Ad.  10.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr  
XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie  
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Stanisław Gliszczyński – Chciałbym wyjaśnić kwestię tych 2,5 mln zł. 
Czy ten kredyt, który mamy zaciągnąć w wysokości 760.000 zł plus obligacje 
w kwocie miliona zł i plus 695.000 zł to jest te 2,5 mln, o które zwiększamy 
wydatki na inwestycje?

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Te 695.648 zł to środki z Europejskiego 
Funduszu i  środki  z  budżetu państwa i  zwiększa się  wpływy ze sprzedaży 
składników majątkowych.

Radny Stanisław Gliszczyński – Chodzi mi o wykaz zadań inwestycyjnych, czyli 
Załącznik Nr 2 pozycja „ogółem”. Tutaj nam się zwiększyło z pozycji b. o 2,5 
mln zł, w pozycji e. nam się zmniejszyło o około 800.000 zł i w pozycji f. 
zmniejszyło  się  również  o  około  1.600.000  zł.  Czy  innych  źródeł 
współfinansowania już nie będzie, że się zmniejszyło i własnymi środkami?

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka –  Zwiększenie  następuje  dlatego,  że 
środki, które dawniej były w pozycji e. i f. Po uchwaleniu przez Radę uchwał o 
zaciągnięciu  kredytów  i  pożyczek  zwiększają  nasze  środki  w  budżecie  na 
inwestycje.

Radny Alfons Malinowski – W uzasadnieniu zwiększa się wydatki do Komendy 
Powiatowej czy Miejskiej? bo należy do Komendy Miejskiej, a nie Powiatowej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To jest to samo.



Radny Alfons Malinowski – To nie jest to samo.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To jest to samo.

Radny  Alfons  Malinowski –  Rozmawiałem  z  Komendantem  Miejskim  i  on 
stwierdził,  że to jest całkiem coś innego. Powinno być „Komendy Miejskiej 
Policji”. Koronowo, należy do Komendy Miejskiej.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Myślę, że to nie ma żadnego wpływu 
na to, co mamy uchwalić.

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka –  Chcę  powiedzieć,  że  te  pieniądze 
rzeczywiście  trafią  tam,  gdzie  powinny,  ponieważ  to  jest  związane  z  tym 
porozumieniem i będą przelane na to konto, na którym rzeczywiście powinny 
się znaleźć.

Radny  Stanisław  Gliszczyński –  Chciałbym  się  dowiedzieć,  skąd  zostało 
zabrane 50.000 zł, które jest dołożone do pozycji 38: Rozbudowa budynku 
socjalnego na stadionie miejskim? 

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka –  One  nie  zostały  nikomu  zabrane, 
zostały  zwiększone  dochody  z  wpływów  ze  sprzedaży  składników 
majątkowych  o  kwotę  65.800  zł.  Z  tego  50.000  zł  przeznacza  się  na 
rozbudowę budynku socjalnego, a o kwotę 15.800 zł zwiększa się wydatki 
bieżące: środki dla ZGKiM na remonty budynków.

Radny  Stanisław  Gliszczyński –  Czy  to  jest  kwota  20%,  która  zgodnie  z 
regulaminem powinna być przekazana?

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – To jest kwota zgodna z tabelą, w której 
jest zapisane jaka kwota powinna być w każdym roku przekazywana. 

Radny Stanisław Gliszczyński – W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym przyjęte 
było  50.000  zł,  pojawiło  się  drugie  50.000  zł.  Pytałem Przewodniczącego 
Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego, oni wiedzą o 
50.000 zł, więc jest rozmowa o drugich 50.000 zł. Więc pytam, kiedy to było 
uzgodnione?

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka –  Przedstawiałam  to  na  wszystkich 
posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To pierwsze 50.000 zł było wcześniej 
zaplanowane i teraz dochodzi drugie 50.000 zł.



Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Na ostatnim posiedzeniu  Komisji 
Finansów,  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  powiadomiłem  o 
zwiększeniu budżetu o kwotę dodatkowych 50.000 zł. 30.000 zł przeznaczono 
na dokumentację, 70.000 zł na wykonanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XLIV/505/06 zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/438/05 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
na 2006 rok podjęta została 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” 
i  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  w  głosowaniu  jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  10a.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia 
kredytu  bankowego  na  realizację  zadania  pn.:  Hala  sportowo  – 
widowiskowa w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/506/06 w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu 
bankowego  na  realizację   zadania  pn.:  Hala  sportowo  – 
widowiskowa w Koronowie podjęta została jednogłośnie 15 głosami 
„za”, przy braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących się”.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania 
dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty 
budowlane przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Wnoszę o nieodczytywanie załącznika 
do projektu uchwały.

Wniosek przeszedł 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i braku 
głosów „przeciw”.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.



Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Stanisław Gliszczyński – W 2005 roku na sesji 15 czerwca jako „Ziemia 
Koronowska”  zadaliśmy  Panu  Burmistrzowi  pytanie  w  sprawie  wspierania 
materialnie właścicieli odnośnie odnawiania kamienic, ponieważ w poprzednie 
lata taki budżet był i dziękujemy za to, że teraz do tego wracamy. Czujemy, że 
to niejako nasza inicjatywa, aczkolwiek chcielibyśmy wprowadzić kilka zmian, 
które  uważam,  że  powinny  w sposób  znaczący  poprawić  jakość  i  oprawę 
formalno-prawną. Chciałbym, żeby tutaj wypowiedział się Pan Radca prawny. 
W § 7.2 z Załącznika proponujemy dodać punkt 3. i 4. On brzmi „do wniosku 
o udzielenie dotacji dołącza się decyzję o wpisie zabytku do rejestru zabytków 
oraz  kosztorys  wstępny  prac,  z  uwzględnieniem  cen  zakupu  materiałów 
niezbędnych  do  ich  przeprowadzenia”.  Proponujemy  dopisać  punkt  3. 
„zaświadczenie  o  uiszczeniu  podatku  od  nieruchomości  za  okres”  i  tutaj 
kwestia jest ostatniego roku, ostatnich 2 lat, żeby ta sprawa była załatwiona i 
punkt  4.  „opinię  konserwatora  o  możliwości  przeprowadzenia  prac 
wymienionych  w  §  3  lub  uzgodnienie  z  Wojewódzkim  Oddziałem  Służb 
Ochrony Zabytków”.
I drugi wniosek a właściwie pytanie dotyczące § 11 też z tego Załącznika, 
cytuję:  „W  roku  budżetowym  2006  dotacje  mogą  otrzymać  podmioty 
określone w w § 1, które złożyły wnioski w tej sprawie do Urzędu Miejskiego 
w Koronowie, przed dniem wejścia w życie niniejszej uchwały”, „w przypadku, 
o którym mowa w ust. 1 Burmistrz Koronowa przedkłada Radzie Miejskiej w 
Koronowie  propozycję  przyznania  dotacji  nie  później  niż  w  ciągu  dwóch 
miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej uchwały”. Mam pytanie, ile takich 
wniosków  już  wpłynęło,  na  jakie  kwoty  i  czy  zostały  zaplanowane  i 
zrealizowane jakieś nieruchomości z tego właśnie budżetu.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Na dzień dzisiejszy złożono jeden 
wniosek, to jest wniosek bodajże od Proboszcza Byszewy. Żeby można było 
go  zrealizować,  potrzebne  jest  podjęcie  tej  uchwały.  Natomiast  dla 
wyjaśnienia chcę poinformować, że wzorowaliśmy się przygotowując projekt 
uchwały, jak również ten załącznik na materiałach, które są już aktualne i 
uchwalone  przez  Radę  Miasta  Bydgoszczy.  Także  te  zapisy,  czy  bardzo 
podobne, czy takie same wręcz, są wzięte z tamtych zapisów. Nie będziemy 
odkrywać coś, co już jest w jakiś sposób sprawdzone i realizowane i to się 
zupełnie dobrze realizuje.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Mam pytanie do Pana Mecenasa, czy te 
propozycje wniosków, które złożył Pan radny Gliszczyński są potrzebne i czy 
są zgodne z przepisami prawa?

Radca Prawny Pan Kazimierz Kolander – Może być,  o ile  Rada Miejska je 



przegłosuje.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę Pana radnego o powtórzenie 
tych dodatkowych punktów, które miały być dopisane w § 7.

Radny Stanisław Gliszczyński – Czyli podpunkt 3. „zaświadczenie o uiszczeniu 
podatku od nieruchomości  za okres” i  podać po prostu okres,  niech Rada 
zdecyduje, czy to miałby być ostatni okres, czyli za rok poprzedni czy ostatnie 
2 lata. Chodzi o to, żeby po prostu uściślić, jeżeli płacony jest podatek od 
nieruchomości,  to  takim osobom należy  pomagać,  jeżeli  nie,  to  wiadomo, 
najpierw  trzeba  uiścić  zadłużenie.  I  punkt  4.  „opinię  konserwatora  o 
możliwości  przeprowadzenia  prac  wymienionych  w  §  3  (ponieważ  §  3 
szczegółowo  podaje,  jakie  prace  możemy  wykonywać)  lub  uzgodnienie  z 
Wojewódzkim Oddziałem Służb Ochrony Zabytków”.

Kierownik Wydziału Finansowo-Budżetowego Pan Jan Klapczyński – odnośnie 
zaświadczenia o podatku od nieruchomości - zgodnie z ustawą o podatkach i 
opłatach  lokalnych,  wszystkie  obiekty  wpisane  do  rejestru  zabytków  są 
zwolnione  z  podatku  od  nieruchomości  z  wyjątkiem  zajętych  na  cele 
działalności  gospodarczej.  Tutaj  bez  sensu  jest  taki  zapis,  bo  z  góry  są 
zwolnione z podatku od nieruchomości obiekty wpisane do rejestru zabytków. 
Tylko ta część, która jest zajęta na działalność gospodarczą, dlatego pozostałe 
obiekty  wpisane  do  rejestru  zabytków,  czy  będą  to  kościoły,  czy  budynki 
mieszkalne, kamienice, są zwolnione z podatku od nieruchomości.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Ale przypadki takie, że w zabytkach 
wpisanych  do  rejestru  zabytków  działalność  gospodarcza  może  być 
prowadzona, mogą być?

Pan  Jan  Klapczyński –  Ta  część,  która  będzie  tylko  zajęta  na  działalność 
gospodarczą.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czyli  zasadne byłoby wpisanie tego 
punktu. Musielibyśmy konkretnie ustalić  ten termin,  żeby wprowadzając to 
poprawnie już z terminem wprowadzić.

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak –  Myślę,  że  trzeba  do  tego  dość 
ostrożnie podejść, bo jeśli  chodzi o rejestr, to my na terenie Gminy mamy 
bardzo mało takich obiektów wpisanych do rejestru zabytków, jeśli chodzi o 
własności  prywatne,  poza  obiektami  sakralnymi.  Natomiast  jeśli  chodzi  o 
obiekty sakralne, to tak jak było to przed chwilą wyjaśniane przez Pana Jana 
Klapczyńskiego, one praktycznie są zwolnione. Można na wszelki  wypadek, 
czy jeśli zaistnieje taka sytuacja, wpisać. To niczego nie zmienia, bo przecież 



te zapisy regulaminowe w tym Załączniku to dokument otwarty i jeśli Rada 
uzna, to można to zapisać. Ale mówię, będzie mało takich przypadków.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Ale dobrze by było, gdyby taki zapis 
był.  Czy  ujmujemy  jakiś  termin?  Ogólnie,  myślę,  że  to  będzie  najlepsze 
sformułowanie.

Radna Maria  Kulczyk -  To  będzie  podpunkt  trzeci  „zaświadczenie  o  braku 
zaległości w podatku od nieruchomości”.

Wniosek o wprowadzeniu punktu 3. do § 7 w brzmieniu: „zaświadczenie o 
braku zaległości w podatku od nieruchomości” przeszedł 12 głosami „za”, przy 
3 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw” w głosowaniu przez 
podniesienie ręki.

Wniosek  o  wprowadzeniu  punktu  4.  do  §  7  w  brzmieniu:  „opinię 
konserwatorską o możliwości przeprowadzenia prac wymienionych w § 3 lub 
uzgodnienie z Wojewódzkim Oddziałem Służb Ochrony Zabytków” przeszedł 8 
głosami  „za”  przy  5  głosach”  przeciw”  i  2  głosach „wstrzymujących się”w 
głosowaniu przez podniesienie ręki.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są jakieś inne uwagi?

Radny Tadeusz Klonowski – Co będzie źródłem finansowania tych dotacji. Czy 
nasze środki własne?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – To dotyczy tylko i wyłącznie naszych 
środków własnych budżetowych.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/507/06 w sprawie  zasad  udzielania  dotacji  na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
obiektach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  podjęta  została  14 
głosami  „za”  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”  i  braku  głosów 
„przeciw” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do 
realizacji  w  roku  2006  projektu  pn.  „Budowa  ulicy  Norwida  i 
Zawadzkiego w Koronowie”. 

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.



Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XLIV/508/06 w sprawie przyjęcia do realizacji w roku 
2006  projektu  pn.  „Budowa  ulicy  Norwida  i  Zawadzkiego  w 
Koronowie”  podjęta  została  jednogłośnie  15  głosami  „za”  przy 
braku  głosów  „przeciw”  i  „wstrzymujących  się”  w  głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  13.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
w  tabeli  miesięcznych  stawek  wynagrodzenia  pracowników 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/509/06 w  sprawie  ustalenia  najniższego 
wynagrodzenia  zasadniczego  i  wartości  jednego  punktu  w  tabeli 
miesięcznych  stawek  wynagrodzenia  pracowników  Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie podjęta została 
jednogłośnie  15  głosami  „za”  przy  braku  głosów  „przeciw”  i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr  XXII/250/04  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  z  dnia  28  czerwca 
2004  r.  w  sprawie  ustalenia  zasad  wynajmowania  lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo.
Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.



W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/510/06 w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XXII/250/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. 
w  sprawie  ustalenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w 
skład  mieszkaniowego  zasobu  gminy  Koronowo  podjęta  została 
jednogłośnie  15  głosami  „za”  przy  braku  głosów  „przeciw”  i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  15.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie:  zmian  w 
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 
2010.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Stanisław Gliszczyński – Mam pytanie dotyczące zadania pn.: Budowa 
nawierzchni  ulic.  Zostało  ono  rozdzielone  z  uwagi  na  prawo  zamówień 
publicznych, ale pisze się dalej, że w bieżącym roku realizowana jest tylko 
kanalizacja deszczowa przez współfinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu 
itd. a mamy zadanie również 6. czyli to zmienione, 7. Budowa nawierzchni 
mamy 60.000 zł w roku 2006. Dlaczego piszemy w uzasadnieniu, że będzie 
realizowane tylko jedno zadanie, a mamy pieniądze na dwa zadania i będą tak 
robione, tak rozumiem. Czyli jest nieścisłość  w uzasadnieniu.

Zastępca  Burmistrza  Andrzej  Kołodziejczyk –  To  zadanie  pn.:  Budowa 
nawierzchni ulic i kanalizacji deszczowej Osiedla 1000-lecia do tej pory było 
ujęte jako jedno zadanie, ponieważ chcieliśmy pozyskać środki na całość. W 
związku z tym, że nie udało się na całość, to zadanie rozdzielono. Osobno 
jeżeli  chodzi  o  drogi  i  osobno jeśli  chodzi  o  odwodnienie.  Jeżeli  chodzi  o 
kanalizację  deszczową,  robimy  oczywiście  w  tym  roku.  Przetarg  jest 
ogłoszony, 8 lipca jest rozstrzygnięcie. Natomiast jeżeli chodzi o drogi, robimy 
w tym roku dokumentację i stąd to 60.000 zł, a w przyszłym roku będziemy 
aplikować środki unijne i jak pozyskamy, będziemy te nawierzchnie robić. 

Radny Stanisław Gliszczyński – Czyli zadanie to będzie w tym roku wykonane 
dokumentacyjnie?

Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Tylko w części dokumentacyjnej.

Radny Stanisław Gliszczyński – Był projekt na całą inwestycję.



Zastępca  Burmistrza  Andrzej  Kołodziejczyk –  Zgadza  się,  był  taki  projekt 
dawno  temu.  Nie  ukrywamy,  że  wykorzystujemy  jakieś  koncepcje  i 
dokumentacje, ale trzeba zrobić nową dokumentację.

Radny Stanisław Gliszczyński – Był zrobiony projekt na ul. 26 Stycznia?

Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Projekt był wykonany tylko na 
ul. 26 Stycznia. A teraz robimy projekty na pozostałe ulice Osiedla 1000-lecia 
włącznie z ul. Okrężną. Ponadto włączyliśmy tam ul. Łąkową, ponieważ ona 
blisko graniczy a były wnioski, żeby to zadanie objąć.

Radny Tadeusz Klonowski – W uzasadnieniu zapisane jest, że do pozycji 9. 
wprowadzono  również  budowę  ulic  na  ODJ  PONAR-REMO.  O  jakie  ulice 
chodzi?

Zastępca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Jak Państwo pamiętacie mamy 
dokumentację  na  utwardzenie  dróg  na  tzw.  Osiedlu  Domków 
Jednorodzinnych PONAR-REMO, to jest  osiedle najbliżej  lasu. W związku z 
tym, że został wykonany tylko pewien etap, bo nie było środków, pozostałą 
część  tego  utwardzenia  chcemy  dodać  do  dużego  zadania,  aby  naprawa 
nawierzchni ul. Al. Wolności, Przemysłowej, Letniskowej i Al. Jana Pawła II, 
tylko  dlatego,  że  wówczas  jest  możliwość  pozyskania  środków  unijnych 
również na to małe zadanie. Bo gdybyśmy chcieli zrealizować tylko to, a to są 
drogi osiedlowe, to podejrzewam, że środków byśmy nigdy nie otrzymali. A w 
tym dużym zadaniu być może, że uda nam się dokończyć tą inwestycję, która 
już w zasadzie została rozpoczęta. Mamy tam pół drogi do ul. Wczasowej, a 
pozostałe drogi nie są wykonane. Dokumentacja jest.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – To zadanie ma być jeszcze złączone, 
aby pozyskać więcej punktów z przedsięwzięciem powiatu na modernizację 
drogi  Samociążek  –  Koronowo.  Wtedy  byłoby  to  zadanie  również 
międzysamorządowe  i  wówczas  jest  w  panelu  ekspertów  możliwość 
przesunięcia się do przodu.

Radny Tadeusz Klonowski –  Czy nie można byłoby do tej inwestycji włączyć 
ul. Norwida?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  –  Ul. Norwida to inne osiedle i nie 
ukrywamy,  że  w  tej  chwili  robimy  wszystko,  żeby  ta  ulica  łącznie  z  ul. 
Zawadzkiego,  bo  tak  jest  sformułowany  i  opracowany  projekt,  weszła  do 
realizacji. Tu muszę powiedzieć, że jest posunięty dużo dalej ten proces. I 
gdy uchwała była podejmowana, jest nadzieja, że jeszcze w bieżącym roku ta 
decyzja zostanie podjęta.



W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XLIV/511/06 w sprawie:  zmian w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym  Gminy  Koronowo  na  lata  2006  –  2010  podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla działki nr 73 i części działki nr 317 położonych w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Stanisław Gliszczyński – Kto jest właścicielem tego gruntu? Czy to są 
działki, gdzie właścicielem jest Gmina, czy to są działki, gdzie właścicielami są 
prywatni właściciele?

Zastępca  Burmistrza  Andrzej  Kołodziejczyk –  Prawdą jest,  że  właścicielem 
tych dwóch działek jest na dzień dzisiejszy Agencja Nieruchomości Rolnych, 
co  nie  oznacza,  że  Gmina  nie  będzie  starała  się  o  przejęcie,  gdyż  już 
prowadzimy  rozmowy  z  prywatnym  właścicielem,  który  sąsiaduje  z  tymi 
działkami,  po  to  żeby  już  mieć  jakiś  przyczółek.  I  prawdopodobnie  w 
niedługim czasie około 3 ha pozyskamy jako własność Gminy. Natomiast tutaj 
temat jest otwarty. Jak Państwo pamiętacie było głośno w prasie, w mediach, 
że gospodarowanie nieruchomościami skarbu państwa, rolnymi, mają przejąć 
gminy w ramach oszczędności.  Gdyby tak się stało, wtedy byłoby nam na 
pewno łatwiej te tereny przejąć na cele publiczne. Na dzień dzisiejszy wiemy, 
że  takiej  możliwości  przekazania  tego  nie  ma,  co  nie  oznacza,  że  nie 
będziemy czynić starań.

Radny  Stanisław  Gliszczyński –  Pytam  o  to,  dlatego,  że  w  przypadku 
gdybyśmy chcieli to przejąć teraz, koszt tego gruntu byłby na pewno niższy. 
Natomiast  w  przypadku,  gdy  będzie  to  już  zmianą  w  planie, 
przypieczętowane, to wiadomo, że kwota gruntu w tym momencie wzrośnie. I 
jak to się ma do tego? Być może ściągniemy tutaj jakichś inwestorów, to są 
nowe miejsca pracy, w tym momencie jest to trafiony pomysł. Ale chodzi mi o 
to przejęcie, czy nie można tego wcześniej przejąć i wtedy zmienić w planie?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak –  Nie ma to większego znaczenia, bo 
teren ten jest ujęty w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 



przestrzennego  i  jest  to  automatycznie  już  wskaźnik,  że  praktycznie  dla 
agencji  nieruchomości  nie  jest  to  teren  rolny,  tylko  teren  już  z 
przeznaczeniem pod budowę. Tak, koszt będzie wyższy. Myślimy jeszcze o 
innych wariantach, związanych z zamianą, jeśli takie możliwości by zaistniały 
chociażby  częściowo.  Rozmawialiśmy  również  na  temat  ewentualnie 
wspólnego użytkowania tego gruntu i  utworzenia spółki  gminnej,  która by 
mogła dać propozycję, jeśli chodzi o areał pod park przemysłowy, ale okazuje 
się, że to też na dzień dzisiejszy nie jest możliwe. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XLIV/512/06  w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 
73 i części działki nr 317 położonych w Koronowie podjęta została 
jednogłośnie  15  głosami  „za”  przy  braku  głosów  „przeciw”  i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  16a.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
budownictwa mieszkaniowego we wsi Tryszczyn cz. dz. 406 gmina 
Koronowo.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Ponieważ  jest  to  dosyć  obszerna 
uchwała, proponuję, żebyśmy nie czytali przepisów ogólnych, wówczas trochę 
to się skróci.

Wniosek  Przewodniczącego  Rady przeszedł  14  głosami  „za”  przy  1  głosie 
„wstrzymującym  się”  i  braku  głosów  „przeciw”  w  głosowaniu  przez 
podniesienie ręki.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/513/06  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  budownictwa 
mieszkaniowego  we  wsi  Tryszczyn  cz.  dz.  406  gmina  Koronowo 
podjęta została 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 
braku głosów „przeciw” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.



Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości gminnej.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny  Stanisław  Gliszczyński –  Na  jakiej  ulicy  leży  ta  działka  i  kto  jest 
użytkownikiem wieczystym.

Kierownik  Wydziału  Rolnictwa i  Gospodarki  Gruntami  Pani  Barbara  Piłat – 
Wieczystym użytkownikiem jest  Pan *****.  Działka  położona jest  przy  ul. 
Olszewka.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XLIV/514/06  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości  gminnej  podjęta  została  14   głosami  „za”  przy  1 
głosie „wstrzymującym się” i braku głosów „przeciw” w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  18.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Stanisław Gliszczyński – Mam pytanie, jeżeli chodzi o działkę nr 349/2 
w Koronowie, gdzie ona jest położona?

Kierownik  Wydziału  Rolnictwa i  Gospodarki  Gruntami  Pani  Barbara  Piłat – 
Działka położona jest przy ul. Tucholskiej.

Radny Jan Najdowski – Mam pewne uwagi, chodzi o piwnice. Czy ta sprzedaż 
nie powinna być na osobnej uchwale? Ja jestem przeciw, ponieważ uważam, 
że  grunty  są  cenne  dla  Gminy  Koronowo.  Problem z  pomieszczeniami  do 
prowadzenia, pan Myk ma problemy ze swoim Biurem Turystycznym, jest tam 
ciasno, myśli się o piwnicy, o fundamentach piwnicy w urzędzie, a tam jest 



ciekawa  rzecz.  Jaki  był  rok  budowy  tych  bunkrów?  To  jest  na  pewno 
zabytkowe. W związku z tym powinna być ta działka na oddzielnej uchwale.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To nie jest możliwe do wykorzystania 
przez Gminę na takie cele o jakich tu się mówi. Byłem tam kilkakrotnie i wiem 
jak  to  wygląda.  Gdyby  Gmina  przez  zimę  chciała  to  użytkować,  to  opału 
trzeba by zużyć niesamowite ilości. To było kiedyś użytkowane jako magazyny 
przez PSS-y. 

Radny Jan Najdowski – Nie zostałem przekonany i chcę głosować na „nie”.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  W  takim  razie  będzie  Pan  radny 
głosował przeciwko całej uchwale.

Radny  Maciej  Makowski –  W  tytule  uchwały  napisane  jest  „w  sprawie 
sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy” a tutaj padają jakieś 
nazwiska, że ktoś już kupuje. To powinno być ogłoszone przetargiem.

Kierownik  Wydziału  Rolnictwa i  Gospodarki  Gruntami  Pani  Barbara  Piłat – 
Będzie ogłoszony przetarg na sprzedaż tych gruntów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/515/06 w  sprawie   sprzedaży  nieruchomości 
stanowiących  własność  Gminy  Koronowo  podjęta  została  14 
głosami  „za”  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”  i  braku  głosów 
„przeciw” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu gruntów 
przez Gminę Koronowo.

Punkt został zniesiony z porządku obrad sesji.

Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założeń polityki 
oświatowej prowadzonej przez Gminę Koronowo.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Poproszę  Kierownik  Oświaty  Panią 
Janinę Zakrzewską o dodatkowy komentarz do tych suchych 11 punktów.

Kierownik Wydziału Oświaty Pani Janina Zakrzewska – Projekt uchwały został 



Państwu zaprezentowany, zatem nie powstał przy biurku, tylko jest wynikiem 
kilkumiesięcznych  spotkań,  które  były  przeprowadzane  w  różnych 
środowiskach, jak również jest wynikiem zebranych informacji poprzez ankiety 
bezpośrednie  oraz   ankiety  przeprowadzone  za  pomocą  internetu.  Cały 
projekt  był  realizowany  wspólnie  z  Koronowskim  Stowarzyszeniem 
Oświatowym „Corona”, którego Pan Piotr Bakalarski jest Przewodniczącym. 

Prezes  Koronowskiego  Stowarzyszenia  Oświatowego  „Corona”  Pan  Piotr 
Bakalarski –  Projekt  ten  jest  pewnym  procesem,  zakończeniem  pewnego 
procesu, którego celem jest podniesienie jakości pracy naszych koronowskich 
szkół, szkół podlegających pod Gminę Koronowo. Liczymy na to, że stanie się 
on przyczynkiem , aby już od września szkoły przyjrzały się zarówno uchwale, 
która  liczymy,  że  zostanie  przyjęta,  jak  również  swoim  dotychczasowym 
działaniom. Uwzględniając te wszystkie prośby, postulaty, który wypłynęły ze 
środowiska naszej Gminy i dostosowały swoją pracę uwzględniając również 
możliwości  całej  Gminy  ku  temu,  ażeby  sprostać  tym  właśnie  zapisanym 
celom strategicznym. Opracowaliśmy w trakcie realizacji tego całego projektu 
również komentarze do poszczególnych celów strategicznych, które Państwo 
posiadają. Mają one na celu doprecyzowanie tych właśnie jedenaście celów 
strategicznych.  Ten  komentarz  posłuży  właśnie  szkołom  do  tego,  aby 
opracować  takie  sposoby  pracy,  zaproponować  takie  działania,  aby  te 
jedenaście  punktów  można  było  zrealizować.  Niekoniecznie  od  września, 
jedenaście  punktów w każdej  szkole.  Każda  szkoła  wybierze  spośród  tych 
jedenaście te, które akurat w danym momencie będzie mogła zrealizować. 
Zostaną  przedstawione  zespołowi  roboczemu  propozycje  działań  i  potem 
opracujemy na ich podstawie różne warianty realizacji tej uchwały, warianty 
uwzględniające  i  lokalne  potrzeby  i  możliwości,  i  oczekiwania.  Inne  będą 
oczekiwania  w  szkołach  wiejskich,  a  inne  w  szkołach  miejskich  i  takich 
wariantów powstanie z pewnością kilka. Jest zawarte w § 3, że po zebraniu 
tych informacji opracowane warianty będą przedmiotem czy treścią miejmy 
nadzieję  kolejnej  uchwały,  która  będzie  zawierać  harmonogram działań  w 
poszczególnych  szkołach właśnie w ramach lokalnej polityki oświatowej na 
terenie Gminy Koronowo.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję.

Radny Józef Helmin – Na posiedzeniu Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej zgłosiłem Pani Kierownik 
sugestię, żeby w § 1 w przedostatnie zdanie kończyło się słowami „na rzecz 
Gminy Koronowo”.

Pani Janina Zakrzewska – Poprawka taka może być wniesiona.



Radny Józef Helmin – Wnoszę o wniesienie takiej poprawki.

Wniosek  przeszedł  jednogłośnie  15  głosami  „za”  przy  braku  głosów 
„wstrzymujących się” i „przeciw” w głosowaniu przez podniesienie ręki.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/516/06 w sprawie  założeń polityki  oświatowej 
prowadzonej przez Gminę Koronowo podjęta została jednogłośnie 
15 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” 
w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  21.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
XXXVIII/523/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 12 czerwca 
2002 roku w sprawie podziału Gminy Koronowo na okręgi wyborcze, 
ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XLIV/517/06 zmieniająca  Uchwałę  Nr 
XXXVIII/523/2002 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 12 czerwca 
2002 roku w sprawie podziału Gminy Koronowo na okręgi wyborcze, 
ustalenia  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu  podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 22. Rozpatrzenie projektu apelu Rady Miejskiej w Koronowie.

Projekt apelu odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Jan Najdowski – Mam pytanie, ile ofiar było śmiertelnych w 2005 roku 
w naszej Gminie, a ile w roku, gdy była policja lotna, bo nie wiem, w którym 
roku została wycofana trzy lata temu, pięć, osiem?



Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Pan  Komendant  opuścił  już  obrady 
sesji. Nie wiem kto inny mógłby na te pytania odpowiedzieć.

Radny Jan Najdowski – Druga rzecz. Jadę rowerem, jadę autobusem, jadę 
samochodem.  Proszę  mi  powiedzieć,  na  czym  będzie  polegać  moje 
bezpieczeństwo dzięki  policji  lotnej? Bo ja nie jestem do tego przekonany. 
Uważam, że będzie tylko więcej mandatów, bo wiemy dokładnie, że mniej 
ciągników jest zarejestrowanych. Motocykle, WS-ki, wszelkie komary jeżdżą 
bez  tego.  Można  palcami  wytykać.  I  chodzi  mi  o  obronę  tych 
niezarejestrowanych  pojazdów.  Oni  będą  mieli  czas  wolny  i  będą  tylko 
„trzepać” mandatami. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Mandatów za prawidłową jazdę się nie 
„wlepia”.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Myślę, że jeśli chodzi o zgłoszenie 
tego Apelu i  wniosek, jaki  padł ze strony Pana radnego Malinowskiego, to 
przede wszystkim chodzi o to, żeby przybliżyć policję drogową do obywateli, a 
przede wszystkim do tych, którzy ulegają wypadkom. Żeby przy wypadkach 
nie trzeba było czekać półtorej godziny, nim przyjedzie z Bydgoszczy sekcja 
czy zespół policyjny na zbadanie i opisanie sprawy, ustalenie przyczyn itd. I to 
głównie chyba leżało u podstaw złożonego wniosku i tego Apelu. 
Natomiast jeśli chodzi o kwestię mandatów, być może, że pośrednio też to się 
w  jakiś  sposób  przełoży,  ale  myślę,  że  sama  świadomość  naszych 
mieszkańców,  że  mamy  tutaj  własną  sekcję  ruchu  drogowego  spowoduje 
ostrożniejszą jazdę przez nas wszystkich, przez to obywateli i mieszkańców. I 
to też jest chyba dobry powód dla tego, żeby taka sekcja  na terenie naszej 
Gminy  czy  miasta  powstała.  I  trzeci  element  jest  to  element  czysto 
ekonomiczny. Wydaje mi się, że jeżeli oni tutaj będą, z resztą większość z nich 
i tak tu mieszka, koszty ich pracy zmniejszą się. 

Radny Alfons  Malinowski –  Dziękuję  Panie  Burmistrzu.  Wystąpiłem z  taką 
interpelacją  i  sądzę,  że  radni  mnie  wesprą,  poprą  ten  Apel  i  proszę  o 
wsparcie.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Apel Rady Miejskiej Nr 1/06 podjęty został jednogłośnie 15 głosami 
„za”  przy  braku  głosów:  „przeciw”  i  „wstrzymujących  się”  w 
głosowaniu przez podniesienie ręki.
Apel dołączono do protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący Rady ogłosił 5-minutową przerwę.
Po przerwie obrady sesji zostały wznowione.



Obrady  sesji  opuścił  za  zgodą  Przewodniczącego  Rady  radny  Stanisław 
Gliszczyński.
Obecnych 14 radnych.

Ad.  23.  Informacja  z  realizacji  Strategii  Rozwoju  Miasta  i  Gminy 
Koronowo za okres od maja 2005 r. do czerwca 2006 r.

Informację z realizacji Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Koronowo za okres 
od maja 2005 r. do czerwca 2006 r. przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt 
Michalak.
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 24. Informacje: Komendanta Komisariatu Policji w Koronowie, 
Punktu  Informacji  Turystycznej,  Stanowiska  ds.  promocji  Urzędu 
Miejskiego  w Koronowie,  Wydziału  Oświaty  Urzędu Miejskiego  w 
Koronowie  o  przygotowaniu  Gminy  do  sezonu  turystycznego  i 
wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Pierwszą  informację  Komendanta 
Komisariatu Policji w Koronowie Pana Sławomira Machalińskiego mamy już za 
sobą. 

Informacja  Punktu  Informacji  Turystycznej  o  przygotowaniu  do  sezonu 
turystycznego i wypoczynku letniego dzieci i młodzieży przedstawił pracownik 
PIT Pan Grzegorz Myk.
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Informację Stanowiska Promocji i Sportu o przygotowaniu Gminy Koronowo 
do sezonu turystycznego i wypoczynku letniego dzieci i młodzieży przedstawił 
inspektor  ds.  Promocji  i  sportu  Urzędu  Miejskiego  w  Koronowie  Zenon 
Rydelski.
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Informację Wydziału Oświaty o przygotowaniu Gminy Koronowo do sezonu 
turystycznego i wypoczynku letniego dzieci i młodzieży przedstawił Kierownik 
Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Koronowie Pani Janina Zakrzewska.
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  25.  Sprawozdanie  z  działalności  i  planowane zamierzenia  na 
przyszłość Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Koronowie.

Sprawozdanie z działalności i planowane zamierzenia na przyszłość SP ZOZ 



przedstawił Dyrektor SP ZOZ Pan Andrzej Nowak.
Sprawozdanie na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.
Ad.  26.  Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Finansów,  Budżetu, 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie.

Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie Pan Tomasz Gordon przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji.
Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 27. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Brak  odpowiedzi  ponieważ  nie  zgłoszono  interpelacji,  wniosków i  zapytań 
podczas obrad sesji.

Ad. 28. Zamknięcie obrad XLIV sesji.

Po wyczerpaniu porządku obrad i  głosów w dyskusji  Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 9:00 do godziny 13:40.

Koronowo, dnia  7 lipca 2006 r.

Protokół sporządziła
Adela Rojek


